
Folketingets Udvalg for Fødevarer,
Landbrug og Fiskeri

København, den 14. oktober 2005
Sagsnr.:  5741

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 27. september 
2005 udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål 289:

Spørgsmål 289:

”Ministeren bedes kommentere henvendelse af 19/9-05 fra Knut og Jonna Hansen, ved-
rørende tilskudsordning for bevarings- og besøgscentre for gamle danske husdyrracer, 
jf. FLF alm. del – bilag 363.

Svar:

Indledningsvis skal jeg henvise til den omtalte Evalueringsrapport vedrørende effekter 
af tilskudsordningen for bevarings- og besøgscentre for gamle husdyrracer.

I konklusionen står der: ”Evalueringsgruppen vurderer ikke, at de fire centre udviser re-
sultater, der samlet set står mål med den anvendte offentlige bevilling.” Det fremgår og-
så af konklusionen, at vurderingen ikke bør opfattes som en kritik af ejerne af de fire 
centre. Det anføres imidlertid: ”Vurderingen er derimod baseret på et absolut vurde-
ringskriterium; hvilke effekter er der opnået i forhold til den anvendte bevilling, og kun-
ne den anvendte bevilling have givet større effekter, hvis den havde været anvendt til al-
ternative aktiviteter indenfor området.”

Jeg har på baggrund af udløbet af den gældende ordning og i forlængelse af evaluerin-
gen afsat en ramme på yderligere 1,0 mio. kr. årligt på FFL 2006 til støtte for beva-
ringsarbejdet efter indstilling fra Genressourceudvalget.

Jeg har bedt om Genressourceudvalgets kommentarer til henvendelsen fra Knut og
./. Jonna Hansen og kan henholde mig til vedlagte udtalelse fra udvalgets formand

Hans Chr. Schmidt

/  Jette Petersen
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